
Cześć. Już po wykładzie? 
Jestem niedaleko. Spotkajmy 
się tam gdzie zwykle. 

Będziemy z Bartkiem za chwilę. 



Cześć. Cześć. Ja tylko na chwilę. 
Muszę wracać do pracy. 



Przykro, że tak się stało, 
ale nic to nie zmienia. 

Jak było na praktykach? 

 Świetnie. Wiesz, że Adam 
jest zakażony. Co Ty na to?



Adam chce mnie rzucić. 
To ma mnie niby ochronić.  



To Wy sobie pogadajcie a ja uciekam. 



Ale…

Ewa, naprawdę dla Ciebie będzie 
lepiej jak się rozstaniemy.

Kocham Cię. Mieliśmy 
wspólne plany. Od września 
zamieszkamy razem i nie 
widzę powodu żeby to 
zmieniać. 



Poczytałam, zadzwoniłam do 
telefonu zaufania. Takich par 
plus-minus jest  wiele. 
Ludzie żyją razem, mają dzieci 
i dalej są plus-minus. Można 
bezpiecznie zajść w ciążę jak 
się oczyści nasienie z wirusa 
i poda kobiecie. 

Ewka, zaczekaj! 
Nie zabrnęłaś za daleko?



Ja tylko podtrzymuję nasze plany. 



Dzień dobry, proszę usiąść. 
Zaraz obejrzymy wyniki. 

Dzień dobry Pani Doktor. 
Numer mojej karty 200/11.



To nie potrzebuję jeszcze leków. 
Mówiła Pani, że się je włącza 
poniżej 350 a czasem poniżej 
500 komórek. Szkoda. 

No i co. Bardzo źle? Układ odpornościowy jest w całkiem dobrym 
stanie. W pana krwi liczba komórek CD4, czyli 
tych, które spadają w trakcie zakażenia,  wynosi 
650 w mikrolitrze.



Wie Pani, Ewa - moja dziewczyna, 
chce dalej być ze mną. Czytałem, 
że skuteczne leczenie zmniejsza 
ryzyko zakażenia partnera. 
Jakbym brał leki to może miałbym 
odwagę kochać się z Ewą. 

Jak to szkoda? 
Większość pacjentów cieszy 
się, że nie musi brać leków. 



Rzeczywiście dopuszcza się możliwość włączenia leków niezależnie od liczby 
komórek CD4  u partnerów niezakażonych osób. Proszę jednak pamiętać, że 
właściwie używana prezerwatywa w trakcie każdego rodzaju kontaktu 
seksualnego chroni przed przeniesieniem zakażenia na partnerkę. 

Wiem, ale i tak się boję.



Czyli stan mojego zdrowia jest dobry. 
A czy te wyniki potwierdzają, że zaraziłem 
się od tej dziewczyny 2 lata temu?

Porozmawiamy o tym za kilka dni, kiedy będziemy mieć wszystkie wyniki 
włącznie z wiremią. Wyniki badań oceniających funkcję nerek, wątroby 
i morfologię są bardzo dobre. Nie wykryliśmy zakażeń wirusami B i C 
zapalenia wątroby. W prześwietleniu płuc nie ma żadnych odchyleń.



Na podstawie wyników bardzo trudno jest powiedzieć kiedy 
mogło dojść do zakażenia. U różnych osób zakażenie przebiega
w różnym tempie i wirus może być mniej lub bardziej agresywny. 

To nie każdy ma takiego 
samego wirusa? 



To ja trochę o tym  poczytam. 

Nie. Wirus HIV ma dwie podstawowe odmiany: HIV1 i HIV2 oraz wiele podtypów. 
Dodatkowo ciągle się zmienia – mutuje w organizmie człowieka. Na następnej 
wizycie będę mogła trochę więcej powiedzieć o pana wirusie, bo będzie już wynik 
wiremii i tak zwanego genotypowania, czyli oceny wrażliwości pana wirusa na leki.  



Bartek, jeszcze nie umieram. Na razie wyniki są OK. 
Wieczorem idę do Ewy. Może jednak coś z tego będzie. 


